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Milí spoluobčané, čtenářky a čtenáři,
naše obec se stala členem Národní sítě zdravých měst, asociace sdružující aktivní obce, města 
a kraje, které se snaží o zkvalitnění životního prostředí, zapojení občanů do komunitního, kul-
turního, společenského a sportovního života, dbají na kvalitu života v obci, podporují aktivity 
pro rodiny s malými dětmi, mládež, seniory atd. V březnu jsem na celostátním setkání v Třebíči 
představovala Kyšice ostatním členům, popisovala jsem naše akce, chválila aktivní a ochotné 
občany. Při přípravě své prezentace jsem si uvědomila, co všechno u nás společně dokážeme.
Podívám-li se na zpětně na měsíce, které uplynuly od posledního vydání Kyšického zpravodaje, 
mohu říci:
Jsem hrdá na všechny děti a dospělé, kteří v obci udržují masopustní tradici, účastní se prů-
vodu, či otvírají své domácnosti. Jsem hrdá na všechny, kdo nabídli ubytování válečným bě-
žencům ve svých vlastních domovech, i když to pro ně znamená ztrátu soukromí. Jsem hrdá 
na všechny, kdo přispěli darem či dobrovolnickou prací k proměně starých a nefunkčních 
obecních bytů na domovy pro ukrajinské ženy a děti. I na všechny, kdo je zapojují do našeho 
každodenního života. Jsem hrdá na děti, rodiče i učitele z mateřské školy, jak uklidili celé Ky-
šice. Jsem hrdá na vedení TJ Sokol Kyšice a SDH Kyšice, že přijala výzvu a za podpory obce 
podala žádost o dotaci z evropských fondů, aby pro své členy zajistila lepší vybavení. Jsem 
hrdá na šikovné ženy a děti, které připravily báječné velikonoční vyrábění a posezení. Jsem 
hrdá na občany (i ty budoucí), kteří přispívají na výsadbu stromů, kulturní a sportovní aktivity.
Obrovské poděkování za to, že jsme krásnou a aktivní obcí, patří každému z vás. 

Martina Beranová, starostka obce

k y š i c k ý  
z p r a v o d a j
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Z jednání zastupitelů obce
Na jednání dne 10. 11. 2021 zastupitelé obce projednali a schválili:
• Dodatek č. 15 Smlouvy o zajištění služeb pro Českou poštu, s.p.
• Dodatek č.1 Příkazní smlouvy pro provozování dobíjecího místa plzeňské karty.
• Souhlasí se zněním pokynu č. 1 pro zpracování návrhu změny č. 1 ÚP Kyšice. 
• Dotaci z rozpočtu obce pro SDH Kyšice ve výši 25.000 Kč.
• Výši stočného pro rok 2022 ve výši 32,00 / m3 bez DPH.

Na jednání dne 22. 12. 2021 zastupitelé obce projednali a schválili:
• přijetí finančního příspěvku na zmírnění dopadů kůrovcové kalamity v nestátních lesích 

za rok 2020 ve výši 42.801 Kč.
• Přijetí účelové neinvestiční dotace obcím prostřednictvím kraje ve výši 1.600 Kč
• Rozpočtové opatření č. 8.
• Záměr pronajímat KD pro sportovní a kulturní činnost na rok 2022.
• Ceník pronájmu KD Kyšice.
• Smlouvu o zajištění požární ochrany obci Letkov.
• Obecně závaznou vyhlášku obce Kyšice č. 1/2021 o stanovení obecního systému odpa-

dového hospodářství.
• Obecně závaznou vyhlášku obce Kyšice č. 2/2021 o místním poplatku za odkládání komu-

nálního odpadu z nemovité věci.
• Dodatek č. 1/2022 k zákazníkovi č. 5143 na převzetí, přepravu a zpracování odpadu se 

společností EKO-SEPAR s.r.o.
• Dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo č. 10421 „Komunitní centrum Kyšice“.
• Snížení nájmu prostor v KD Kyšice dle Smlouvy o nájmu prostor sloužících k podnikání 

č. 20221 o 75 % od zavedení výrazných protiepidemických opatření, tj. od listopadu 2021 
do 31. 5. 2022.

• Rozpočet obce Kyšice na rok 2022.
• Rozpočtový výhled obce Kyšice na roky 2022-2025.
• Plán financování obnovy vodovodů a kanalizací na období 2022 až 2031.

Na jednání dne 26. 1. 2022 zastupitelé obce projednali a schválili:
• Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a dohodu o umístění stavby 

na pozemku p.č. 119/14 v k.ú. Kyšice u Plzně.
• vítěze vypsané podlimitní veřejné zakázky na stavební práce zadávané ve zjednodušeném 

podlimitním řízení dle zákona č. 134/2016 Sb. o zadávání veřejných zakázek, v platném 
znění „Výstavba sociálních bytů Kyšice, Slunečná“ společnost ACG-Real s.r.o., Lomnické-
ho 1705/7, 140 00 Praha 4, IČ: 27094359.

Na jednání dne 2. 3. 2022 zastupitelé obce projednali a schválili:
• Hospodářský výsledek Mateřské školy Kyšice, okres Plzeň-město, příspěvkové organiza-

ce za rok 2021 v celkové výši 386,19 Kč a jeho rozdělení do fondů – do rezervního fondu 
300 Kč a do fondu odměn 86,19 Kč a účetní závěrku za rok 2021.

• Smlouvu o zřízení věcného břemene na pozemku p.č. 886/7 v rozsahu 79,7 m2 pro spo-
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Co se Nám podařilo  
Za posledNí 3 měsíCe?
• Pokračujeme s výstavbou komunitního 

centra, hrubá stavba je dokončena. Stavební 
práce mají být dokončeny v září 2022, ote-
vření komunitního centra je naplánováno 
na začátek roku 2023. Na akci je čerpána 
dotace z IROP.

• Proběhlo 1. veřejné projednání Změny č. 1 
Územního plánu Kyšice, která řeší území 
Z 13 – směrem na Červený Hrádek. Děkuje-
me všem občanům, kteří se přišli se změnou 
seznámit. Zpracováváme vypořádání námitek.

lečnost ČEPS, a.s. při zvýšení částky za věcné břemeno na 10,000,-Kč.
• Dotaci pro paní Alenu Šimkovou na zakoupení výtvarných potřeb na Velikonoční a Vánoč-

ní tvoření Korálkovny ve výši 26,000,-Kč.
• Finanční dotaci pro TJ Sokol Kyšice, z.s. ve výši 49.600 Kč a dále bezplatný pronájem vel-

kého sálu KD Kyšice pro sportovní účely v hodnotě 33.600 Kč.
• Bezplatný pronájem 2. NP a jednoho parkovacího stání v č.p. 417, hasičské zbrojnici pro 

SH ČMS – Sbor dobrovolných hasičů Kyšice na 25 let.
• Pronájem části pozemku p.č. 832/2 o rozloze 21 m2 za účelem umístění venkovního se-

zení s občerstvením panu Jaroslavu Kočkovi za částku 20 Kč/m2/rok na dobu neurčitou.
• Pronájem části pozemku p.č. 873/16 o rozloze 34 m2 za účelem umístění venkovního 

sezení s občerstvením panu Lukáši Horynovi za částku 12 Kč/m2/rok na dobu neurčitou.
• Úpravu a doplnění Programu rozvoje obce Kyšice o následné body:

– ve strategické oblasti Vybavenost do specifického cíle 6 Podpora kultury upravit opat-
ření 6,2 následně: Podpora a rozšíření spolupráce s místními spolky a sdruženími při 
zajištění spolkové, komunitní, kulturní, sportovní, vzdělávací a společenské činnosti

– ve strategické oblasti Životní prostředí do specifického cíle 9 Zlepšení péče o veřejné 
prostranství, krajinu a přírodu doplnit opatření 9.5 Úprava veřejných prostranství ko-
lem budov ve vlastnictví obce, včetně osazení mobiliáře.

• Poskytnutí dotace Plzeňskému kraji– finanční příspěvek obce Kyšice na dopravní obsluž-
nost v roce 2022 ve výši 71.478,-Kč.

• Zadání objednávky na zpracování PD na akci „Kyšice – rekonstrukce ČS OV a kanalizace 
Dýšinská – Náves“ panu Ing. Ludviku Nesnídalovi za cenu 321.000 Kč bez DPH.

• Finanční dar ve výši 50.000 Kč na pomoc Ukrajině, který bude zaslán na účet ukrajinského 
velvyslanectví. Zároveň schvaluje poskytnutí bytů Na Kamení č.p. 202-204 pro potřeby 
ubytování ukrajinských uprchlíků.

Magda Cubrová, referentka OÚ Kyšice



44

• Začalo vyklízení pozemku na výstavbu 4 sociálních bytů v ulici Slunečná. Stavební práce 
mají být dokončeny v květnu 2023. Na akci je čerpána dotace z IROP.

• Probíhá rekonstrukce rybníka Za Baťkojc. Dokončení do konce července 2022. Na akci 
je čerpána dotace z MZe.

• Probíhá výměna kanalizačního řadu v horní části Staré Uličky. Na akci je čerpána dotace 
z PSOV.
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• Probíhá výstavba výtahu k malé-
mu sálu KD. Na akci je čerpána 
dotace z PRV.

• Osadili jsme zpomalovací prahy 
v ulicích Poštovská a Čiperova.

• Osazujeme broukoviště u rybní-
ka na Návsi.

• Zprovoznili jsme 3 obecní byty 
v ulici Na Kamení, které jsme 
dočasně (do konce roku 2022) 
poskytly ukrajinským běžencům. 
Na rekonstrukci bytů, která se 
plánuje v roce 2023, se zpracová-
vá projektová dokumentace. 

• Zpracováváme pasport studní 
a domácích ČOV.

• Zpracováváme pasport veřejné-
ho osvětlení.

• Provádíme kontrolu obecních 
pozemků.

• Připravujeme 5 letních příměst-
ských táborů (z toho jeden ve spo-
lupráci s TJ Sokol Kyšice a jeden 
ve spolupráci se ZUŠ Chrást).

• Získali jsme dotaci na odkup bu-
dovy České pošty, uspořádání hudebního festivalu K.A.Fe.

• Podali jsme žádost o dotaci na uspořádání Historického odpoledne, osazení informativ-
ních měřičů rychlosti se záznamem na Ejpovickou a Dýšinskou ulici, úpravu prostranství 
kolem obecního úřadu a kulturního domu.

• Pomohli jsme SDH Kyšice a TJ Sokol Kyšice s podáním žádostí o dotaci z evropských 
fondů. 

Co pláNujeme Na další 3 měsíCe? 
• Budeme pokračovat s výstavbou komunitního centra.
• Budeme pokračovat s výstavbou sociálních bytů.
• Dokončíme rekonstrukci rybníka Za Baťkojc.
• Dokončíme rekonstrukci kanalizace ve Staré Uličce.
• Dokončíme výstavbu výtahu u kulturního domu.
• Dokončíme pasport veřejného osvětlení.
• Dokončíme fyzickou kontrolu všech obecních pozemků.
• Upravíme prostory kolem památníku TGM.
• Nakoupíme a rozmístíme koše na psí exkrementy.
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Co dál s byty Na Kamení
V loňském roce jsme od Zemědělského 
družstva Červený Hrádek odkoupili čtyři 
řadové rodinné domy v ulici Na Kamení. 
Na přestavbu bytů tak, aby odpovídaly ná-
rokům na standardní, moderní bydlení, jsme 
zpracovali jednoduchou studii, ze které vy-
plynulo, že nejlepším využitím bude rozdě-
lení dvou domů na celkem čtyři byty 2+kk 
a zachování dvou domů v celém rozsahu, tj. 
ve velikosti 4+1. Tyto úpravy samozřejmě 
nelze realizovat bez patřičné dokumentace 
a následných povolení.
Vzhledem k válečnému konfliktu na Ukraji-
ně jsme se rozhodli poskytnout byty ukra-
jinským ženám a dětem, abychom jim po ne-
zbytnou dobu zajistili bezpečný domov. 
Byty byly díky pomoci mnoha dobrovolníků 
i podporovatelů opraveny, aby byla zajiště-
na tekoucí voda, elektřina a teplo, následně 
vymalovány, uklizeny a osazeny darovaným 
nábytkem. Energie za první měsíc jsou uhra-
zeny ze sponzorského daru, od druhého 
měsíce si je hradí nájemnice samy. I nadále 
pracujeme na přípravě rekonstrukce domů, 
které v budoucnu budou sloužit jako obec-
ní nájemní byty.

přijďte si popovídat,  
seznámit se 
Evropský den sousedů letos připadá na ne-
děli 28. května a je zaměřen na vzájemné 
poznávání s lidmi ze svého sousedství. V le-
tošním roce je velkým tématem dne souse-
dů i seznámení se s ukrajinskými uprchlíky, 
kteří dočasně žijí v našem okolí. V Kyšicích 
je v současné době v rodinách i v obecních 
bytech ubytováno 25 žen a dětí (od jed-
noho roku do 71 let). Děti, s výjimkou té 

nejmenší, navštěvují školu v Dýšině, jejich 
maminky a babičky pracují v Dýšině, v Plzni, 
vypomáhají v naší obci či přímo lidem na za-
hrádkách a v domácnostech. Den sousedů 
jsme letos naplánovali v ulici Na Kamení, 
u bytů 201-204. V neděli odpoledne zveme 
vás všechny, kteří chcete přijít posedět, po-
slechnout si kapelu Blues Factory, ochutnat 
ukrajinská jídla, vyrobit si s dětmi tradiční 
ukrajinskou panenku motanku, nebo si jen 
popovídat. Prosím, přineste s sebou i vy 
něco malého na ochutnání. Jazykové barié-
ry se bát nemusíte, důležitá je chuť domlu-
vit se. Samozřejmě nemusíte čekat na den 
sousedů. Děti uvítají kamarády na hry, ženy 
na povídání, procházky a všichni na procvi-
čování češtiny. 

obec nemůže opravovat  
vodovod, protože jí nepatří
V průběhu rekonstrukce kanalizace ve Sta-
ré Uličce jsme se setkali s častými dota-
zy, proč společně s kanalizací nevyměníme 
i vodovod. Vysvětlení je jednoduché, i když 
ani pro nás není logické. Kanalizace patří 
obci Kyšice, takže o její stav se staráme my. 
Samozřejmě dobře víme, že opravu či spí-
še výměnu celého kanalizačního řadu by si 
zasloužilo mnohem více ulic, ale vycházíme 
z možností daných naším ročním rozpoč-
tem. Snažíme se, aby se každý rok část ka-
nalizace opravila a zároveň se připravila do-
kumentace pro další část na následný rok. 
Vodovodní řad patří Vodárenské a kanali-
zační a.s. (VaK), a ne obci. Z tohoto důvo-
du nemáme možnost provádět jeho opravy 
ani výměnu. Můžeme pouze jednat s VaKem 
a argumentovat častými poruchami. V rám-
ci Staré Uličky se nám to nepovedlo, a to 
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ani přesto, že jsme VaKu nabídli, že obec 
uhradí zemní práce a následné povrchy. To 
je také důvod, proč se kanalizace rekonstru-
uje pouze v části Ejpovická – Na Čermu. 
Ve spodní části totiž jde vodovod i kanali-
zace ve stejné trase a není možné provést 
výměnu pouze jednoho z nich. 
I přes dosavadní neúspěch v jednání věříme, 
že se situace změní, VaK pochopí potře-
bu investovat do svého majetku a výměnu 
vodovodu ve Staré Uličce (a později snad 
i v jiných částech obce) provede. 

dočkají se Kyšice obchvatu? 
Dopravní zatíženost v Kyšicích se zhoršuje 
každým rokem a jediným možným řešením 
je obchvat obce. Tato myšlenka je již téměř 
dvacet let stará a v minulosti již byla zpraco-
vána dokumentace pro územní rozhodnutí. 
Bohužel vzhledem k záporným stanoviskům 
(SITULI, Besten) nebylo tehdy územní roz-
hodnutí vydáno a celý proces se na mnoho 
let zastavil. V roce 2018 jsme společně se 
starosty obcí Chrást, Dýšina a za podpo-
ry Plzně obnovili jednání ohledně nového 
zpracování dokumentace pro územní roz-
hodnutí. Dokumentace byla v letošním roce 
dokončena a 11. dubna byla podána žádost 
o vydání územního rozhodnutí. Po jeho vy-
dání se začne zpracovávat dokumentace 
ke stavebnímu povolení, které v případě, že 
vše půjde bez výrazných potíží, může být 
vydáno cca v roce 2025. 
Samozřejmě nikdo z nás nedokáže odhad-
nout, jaká v té době bude finanční situace Pl-
zeňského kraje ani jaké budou možnosti zís-
kání evropských dotací, přesto můžeme zod-
povědně říct, že se výstavbě obchvatu obcí 
Kyšice, Dýšina, Chrást postupně přibližujeme.

Cyklisté obsadí Kyšice,  
dojde k částečnému omezení 
dopravy 
Závody v silniční cyklistice již k naší obci ne-
odmyslitelně patří. Letos se zde bude v ne-
děli 1. května konat 2. ročník Grand Prix 
West Bohemia. Těšit se můžete na závod 
kadetů a juniorů. 
V 10 hodin odstartují kadeti na Návsi do 7 
okruhů vedoucích z Návsi po Hrádecké uli-
ci, Červený Hrádek, Dýšinu a Chrást zpět 
do Kyšic. Čeká je 85 km s převýšením 208 
metrů v každém okruhu. Novinkou opro-
ti prvnímu ročníku je vypsání vrchařské 
prémie ve stoupání za Kyšicemi směrem 
na Červený Hrádek. Ve 14 hodin pak od-
startuje závod juniorů. Jede se na totožném 
okruhu, pouze se pojede 11x, což před-
stavuje 133 km. Kromě domácích týmů je 
přihlášeno i 13 zahraničních. A to z Nizo-
zemska, Německa, Chorvatska, Polska, Ma-
ďarska, Slovenska a Bulharska. 
Závod samozřejmě přinese i určitá doprav-
ní omezení. Jízda vozidel bude povolena 
pouze po směru závodu a bude umožňo-
vána na základě pokynů organizátorů. Auto-
busy v průběhu dne jezdit nebudou.

Kontejnery na plast jsou stá-
le plné, odpadu k recyklaci je 
v nich ale málo
V březnu jsme dostali roční vyhodnoce-
ní třídění odpadu v naší obci.  Zaujalo nás 
porovnání s ostatními obcemi, které mají 
počet obyvatel od jednoho do dvou tisíc, 
porovnání s celým Plzeňským krajem, okre-
sem Plzeň – město (ORP Plzeň) a celou 
naší republikou. Jak vidíte z tabulky i grafu, 

zprávy z obce
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přestože naše kontejnery jsou stále přepl-
něné, jejich výtěžnost – tj. kolik z vloženého 
odpadu je skutečně možné recyklovat – je 
mnohem nižší než jinde. 
V případě papíru je hlavní potíž v nerozlo-
žených či alespoň nesešlapaných krabicích, 
vkládání papírových obalů znečištěných ole-
jem či zbytky jídla a velkým množstvím ko-
munálního odpadu. V našich kontejnerech 
na papír se často nachází použité dětské 
i dospělé pleny, což jistě není nedopatře-
ní. Nikdo se přece nemůže domnívat, že je 
možné takovýto odpad recyklovat! 
U plastu potíže s místem v kontejnerech 
způsobují nesešlapané PET láhve a jiné plas-
tové obaly a vhazování vyřazeného oblečení 
a stavebního odpadu, nejčastěji zbytků za-
teplení, které nepatří mezi recyklovatelné 

odpady. Výjimkou nejsou ani tašky s plas-
tovými obaly se zbytky potravin. Potíže 
způsobují i zavázané pytle či igelitové tašky. 
Odpad je vždy lepší do kontejneru vysy-
pávat. Jednak se tím ušetří místo, ale také 
se usnadní práce lidem na třídících linkách.  
Ano, i v dnešní době se plast třídí ručně, 
takže každou věc, kterou do kontejneru 
vhodíte, musí někdo vzít do ruky a roztřídit.
V případě skla většinou potíže s tříděním 
v Kyšicích nejsou, i když i zde se občas ob-
jevují zrcadla, autoskla či keramika, které 
není možné znovu zpracovat. Nízký podíl je 
pravděpodobně dán častým využitím skle-
něných obalů přímo v domácnostech, např. 
při zavařování.
Nápojové kartony (NK) se u nás vkláda-
jí do kontejnerů na plast, jejich množství 
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zprávy z obce
v porovnání s okolím považujeme za stan-
dardní. Kontejner na kov byl v obci umístěn 
teprve v letošním roce, takže zde nemáme 
k dispozici odpovídající porovnání. Kontej-
ner má šedou barvu a nachází se na Horní 
Návsi u hasičské zbrojnice. 

Pochvalu si zasloužíme v množství komu-
nálního odpadu v popelnicích (SKO). Je vi-
dět, že naši občané využívají kompostéry 
či vlastní komposty a veškerý biologický 
odpad zpracovávají na svých zahradách. Je 
to totiž právě rostlinný odpad, který často 
navyšuje množství odpadu v popelnicích.

Martina Beranová

poplatKy Za odpady
Žádáme majitele nemovitostí, kteří nemají uhrazen poplatek za odpad, aby tak učinili 
do konce měsíce dubna 2022. Poplatky mohou uhradit na obecním úřadě vždy 
v době úředních hodin nebo na účet obce Kyšice č. 1003039300/5500. 

Výše poplatku na rok 2022:
Popelnice 120l  svoz 1x 14 dní    2652,-Kč/rok
Popelnice 240l svoz 1x 14 dní    5304,-Kč/rok
Popelnice 120l svoz 1x měsíc    1224,-Kč/rok
Popelnice 240l svoz 1x měsíc    2448,-Kč/rok 

Nemovitosti, v nichž nikdo trvale nežije /rekreační/  612,-Kč/rok

obeCNí KNihovNa
otevírací doba:

pondělí 16:00 - 17:30
středa 17:30 - 19:00

Čtenářský průkaz zdarma.

Výpůjční doba 2 měsíce.

Knihovna v budově Obecního úřadu.

Budeme rádi, pokud nám zašlete tip na nákup nových knih na adresu 
knihovna.kysice@seznam.cz
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fotogalerie

Na co se můžeme těšit?
29. 4. jarní bál obcí Kyšice a dýšina – info viz plakátek
1. 5. grand prix West bohemia
2. 5. mateřská  škola Kyšice vyhlašuje pro  školní  rok 2022–2023 deN 

otevřeNÝCh dveří 8,30-16,00h.
8. 5. Květnové oslavy – info viz plakátek
14. 5. hasičské závody 
28. 5. den sousedů 15–20 hodin, Na Kamení 201-204, akce pro děti, spo-

lečné grilování, vystoupení kapely blues factory, vzájemná ochut-
návka donesených domácích dobrot z české i ukrajinské kuchyně

21.–22. 5. pouť na louce u Kd
22. 5. od 15 hodin venkovní mše u kapličky sv. vavřince 
3. 6. den dětí 
11. –15. 7. příměstský letní tábor staré řecké báje a pověsti
18.–22. 7. příměstský letní tábor šmoulové (již obsazen)
1.–5. 8.  příměstský letní tábor hudba a tajemný příběh
6. 8. K.a.fe.

Korálkovna – Velikonoční tvoření

Hasičský bál Masopust



11

školení a výcvik jednotky:

Velitel jednotky Robert Barták a velitel družstva Jan Navrátil prošli v březnu pravidel-
ným ročním školením velitelů pod vedení HZS Plzeňského kraje. Školení probíhalo formou  
E-learningu s úspěšným závěrečným testem.

V současné době další tři velitelé družstev: Oldřich Velický ml., Milan Lehner a Tomáš Drnek 
procházejí pravidelným ročním školením velitelů pod vedení HZS Plzeňského kraje, opět 
formou E-learningu. 

Školení nositelů dýchací techniky, které se konalo 25 až 26.3.2022 na stanici profesionálních 
hasičů Plzeň - Košutka se 16 ti hodinového školení pod vedením profesionálních hasičů 
zúčastnil další člen kyšické jednotky, Petr Farkaš. 
Jednotka má v současné době proškoleno 10 lidí na nositele dýchací techniky.

prevence - hasiči radí:
pálení staré trávy i ostatních porostů v souvislých plochách je zákonem o po-
žární ochraně zakázáno. Vypalování trávy je nezákonné a hrozí vysoké pokuty! Jaro je 
období s velkým počtem požárů způsobených nedbalostí a vypalováním travních porostů. 
Ten, kdo se totiž rozhodne „vyčistit“ svou zahradu ohněm, může zaplatit i několikatisícovou 
pokutu. při plošném vypalování porostů se dopouští přestupku dle zákona o po-
žární ochraně, za který hrozí pokuta do 25 000 Kč.

Nejen plošné vypalování trávy je ale zákonem zakázáno.  Pokud se člověk rozhodne rozdě-
lat si velký oheň, byť je to na vlastním pozemku, je také dobré dát o tom hasičům dopředu 
vědět. A to hned dvěma způsoby.
1. Zavolat na telefonní číslo HZS Plzeňského kraje: 950 310 130
2. Na webových stránkách HZS Plzeňského kraje je k dispozici aplikace - Evidence pálení.  

Zdroj: www.hzscr.cz/hzs-plzenskeho-kraje.aspx 

V opačném případě se může stát, že bude vyhlášen požární poplach profesionální a dobro-
volné jednotce hasičů. Náklady spojené s výjezdem jednotek hasičů za planý poplach pak 
půjdou na vrub dotyčného občana. 

Zásahová jednotka sboru  
dobrovolných hasičů  

obce Kyšice
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o sirénách - varování obyvatelstva:
Během měsíce března byly jednotce vyhlášeny poplachy. Základním nástrojem vyhlášení 
poplachu zásahové jednotce je siréna. Bohužel, v době válečného stavu Rusko x Ukrajina 
nám po vyhlášení poplachů volali spoluobčané, co se děje a obávali se, že se jedná o letecký 
poplach. 
Proto jsme se rozhodli touto cestou občany obce v krátkosti informovat o tom, jak vypadá 
Požární poplach, Všeobecná výstraha a Zkušební tóny.
Požární poplach:
je vyhlašován rotační sirénou přerušovaným signá-
lem (25 sekund trvalý tón, 10 sekund přerušení, 25 
sekund trvalý tón) po dobu jedné minuty anebo v přípa-
dě elektronické sirény napodobením tónu trubky „HÓ-
-ŘÍ, HÓ-ŘÍ“ také po dobu jedné minuty.
Všeobecná výstraha:
tento signál je vyhlašován kolísavým tónem rotační si-
rény po dobu 140 sekund (2 minuty 20 sekund) a může 
zaznít až 3 × za sebou v cca tříminutových intervalech.
Zkušební tón:
tento signál provází pravidelnou akustickou zkoušku si-
rén. Jedná se o nepřerušovaný tón sirény trvající 140 
vteřin.  Zpravidla každou první středu v měsíci ve 12:00 
hodin.

Za JSDH Robert Barták

hasičské novinky
Konečně máme jaro a hasiči mají zase napil-
no.  Mladí hasiči se začali znovu scházet a tré-
novat požární útoky. Celý sbor připravoval 
naší tradiční jarní akci Hasičskou zábavu. Měli 
jsme trochu obavy, jestli se po dvouleté vynu-
cené přestávce přijdou lidé pobavit, ale do-
padlo to dobře. Přišlo 141 příznivců našeho 
sboru, kterým tímto moc děkujeme. Také dě-
kujeme všem sponzorům, díky kterým jsme 
mohli mít letos v tombole 500 cen a 40 hlav-
ních cen losovaných z čísel na vstupenkách.

Za SDH Kyšice Jan Navrátil
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soutěŽ
Ve dvou bytech jsme ubytovaly 6 dětí a jejich maminky. Dokážete zjistit, jak se ženy a jejich 
děti jmenují a kolik je jim let? Své odpovědi zasílejte do 31. 5. 2022 na mail obec@kysice.eu.  
Dva vylosovaní získají sladkou odměnu.

Saše je 26 a její syn se nejmenuje Ivan. Nejmladší maminka má i nejmladší dítě. Olga má desetile-
tou dceru a Máša je o dva roky mladší než Ivan. Dcera Diany se kamarádí s Andrejem, i když ona 
je o sedm let mladší. Taťáně je 44 a Iljovi je 8. Ivanovi je dvanáct a Iryna má dceru Lízu. Andrejovi 
je 8 a jeho maminka se jmenuje Saša. Taťána má osmiletého syna a Ivanova maminka se jmenuje 
Irina. Irina je o dva roky mladší než Iryna a Iryna je o pět let starší než Olga. Irynině dceři je 13 
a Olga je o devět let mladší než Taťána. Mirušky maminka je o 12 let mladší než Olga.

Výherci z minulého Zpravodaje jsou Stanislav Šilháb a Kristýna Aulová. Gratulujeme!

sezóna bodavého hmyzu se probouzí,  
proto si pojďme připomenout pár informací!
víte, kdy je třeba volat hasiče na včelí roj nebo vosí/sršní hnízda?
 Pokud se roj nebo hnízdo vyskytuje blízko míst s větším počtem lidí např. vchod 

do domu, mateřská škola, základní škola, keř v parku a to ve výšce, ve které Vás mo-
hou ohrozit. 

 Pokud se v blízkosti vyskytuje alergická osoba – riziko alergické reakce/anafylaktický 
šok. 

Kdy nevolat?
	 Roj je vysoko na stromě či v lese.

	 V zahradách nebo na místech, kam nemusíte nutně pár dní chodit a počkáme než roj 
odletí.

Roje včel nemají v plánu se usídlit na stromě Vašich zahrad. Při hledání nového místa pro 
jejich domov odpočívají a pro odpočinek si vybírají právě i mnohdy rušná místa, kde např. 
den setrvají a pak odlétají. Pokud se tak stane, rozhodně je ničím nedrážděte a omezte pohyb 
v jejich blízkosti.
Než zvolíte řešení likvidací, zkuste ještě zjistit, zda ve vašem okolí někdo nevlastní včely a roj 
mu nemohl ulétnout.
Hasiči musí během zásahu celý roj zlikvidovat, čili zabít. Není zvykem, že by si takový roj 
vzal někdo ze včelařů, protože je to pro něho včelstvo neznámého původu, které může mít 
některé choroby či parazity a jeho nasazením do svého včelínu by včelař riskoval existenci 
svých včelstev.

	 V případě ohrožení volejte 150

mailto:obec@kysice.eu
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ze sportu

KyšiČtí NárodNí háZeNKáři Zahájili jarNí Část 
soutěŽNího roČNíKu 2021/2022
V neděli 3. 4. 2022 odstartovala pro naše družstva jarní část soutěžního ročníku 2021/2022 
domácím utkáním B družstva mužů proti Blovicím. Z dalších družstev se v jarní části soutěžní-
ho ročníku 2021/2022 (do uzávěrky zpravodaje) představila ještě družstva žen a starších žáků. 
Ostatní družstva na svoje úvodní utkání ještě čekají. 
Sezona se pro ostatní naplno rozjede týden po Velikonocích o víkendu 23. 4 – 24. 4. 2022. 

vÝsledKy NašiCh druŽstev

OBLASTNÍ PŘEBOR MUŽI B
Značně omlazené družstvo B mužů, mající ve svém středu několik hráčů dorosteneckého 
věku, vstoupilo do jarní části Oblastního přeboru úvodní domácí prohrou s Blovicemi, na kte-
rou však týden na to dokázalo reagovat na Oseku a vybojovat první dva jarní body. Muži B tak 
mají jarní bilanci vyrovnanou -  jedna výhra a jedna prohra při skóre 37:37.

tj sokol Kyšice b 16:21 Sokol Blovice
Sokol Osek 16:21 tj sokol Kyšice b

OBLASTNÍ PŘEBOR ŽENY
Družstvo žen vstoupilo do Oblastního přeboru výborně a z prvního jarního utkání dokázala 
vydolovat oba body za vítězství 12:10 na hřišti SKH Stupno.

sKh stupno 10:12 tj sokol Kyšice

OBLASTNÍ PŘEBOR STARŠÍ ŽÁCI
Jako jediné mládežnické družstvo se do jarních bojů zapojilo družstvo starších žáků, které 
po těsné prohře na hřišti TJ Všenice nestačilo v domácím prostředí na leadra tabulky TJ Lito-
hlavy a připsalo tak do tabulky Oblastního přeboru dvě prohry.

tj všenice 21:18 tj sokol Kyšice
tj sokol Kyšice 9:25 tj litohlavy

Jak již bylo v úvodu zmíněno jarní část soutěžního ročníku 2021/2022 se naplno rozjede o ví-
kendu 23. 4. – 24. 4. 2022. Přijďte podpořit naše družstva.
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KyšiCe pomáhají
Zvuk sirén. Opětovný noční Ruský ra-
ketový útok. Utíkáme se skrýt do skle-
pa. V téměř absolutní tmě, která všude 
od jejich napadení panuje. Je to poněkud 
obtížné, ale už jsme si tu cestu několikrát 
vyzkoušely. Bývalé noční ticho přerušují 
výbuchy. Naštěstí jsou daleko.  Jak dlou-
ho to ještě bude trvat? Jak dlouho to ješ-
tě vydržíme? Vydržíme? Přežijeme?
To jsou otázky, které jsou pro nás nepřed-
stavitelné, protože poslední válka proběhla 
před několika generacemi a téměř nikdo si 
jí už nepamatuje a ani si jí nedokáže před-
stavit. Aktuálně budeme slavit 77. výročí je-
jího ukončení tradiční oslavou osvobození 
Americkou armádou v Kyšicích. Bohužel je 
ale válka aktuální pro občany Ukrajiny, kte-
rou napadla ta armáda, která si díky osvo-
bození části naší země (údajně i té v roce 
1968) dělá opětovný zálusk na tehdejší 
osvobozená území, bez ohledu na to, kam 
tyto země chtějí směřovat. Armáda země, kterou navzdory jejímu ekonomickému a morál-
nímu úpadku, udržuje v oblibě její prezident ověřeným brnkáním na strunu strachu před 
„hrůzným Západem“ a před neexistujícími hrozbami a který díky propagandě a dehumani-
zaci lidí snese porovnání s ikonou nacistické propagandy – Goebbelsem.
Množí se souhlasy se „speciální vojenskou operací“ na Ukrajině, či nesouhlasy s pomo-
cí Ukrajině nebo Ukrajincům. Rovněž jsem zaznamenal protestní postoje ohledně školní 
přítomnosti očkovaných/neočkovaných Ukrajinských dětí od osob, které jsou paradoxně 
obecně proti očkování a projevily je v dobách omezení kvůli COVID 19. Nechci zabředá-
vat do těchto špinavých vod. Jsem slušný a inteligentní člověk. Člověk, který rád pomůže 
bližnímu v jeho nelehké situaci. S obětmi informační propagandy se nyní nechci dohadovat, 
protože chci spíše řešit reálné oběti války na Ukrajině, která je faktem. Takovým faktem 
jsou i neúplné rodiny, které uprchly z nejohroženějších míst Ukrajiny (Charkov, Záporo-
ží, Mikolajiv), a kterým jsme nabídli ubytování v bytovkách „Na kamení“, které jsme jako 
obec odkoupili, aby se nestaly objekty obchodníků s chudobou a sociálním ghettem. Tyto 
jsme dočasně nabídli takovým rodinám (aktuálně 4 matkám se 4 dětmi v jednom bytě a 3 
matkám ve druhém bytě). Všechny matky pracují. Některé stále ve svém předchozím za-
městnání (online v České farmaceutické firmě), nebo v pivovaru či úklidových pomocích. 
Děti jsou na online Ukrajinské výuce a pomalu se integrují do naší společnosti a zapojují 
do běžných dětských radostných aktivit. A všichni se těší na to, až se budou moci vrátit bez 
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rizika zpět na Ukrajinu za svými příbuznými, kteří tam zůstali a kteří se tohoto budoucího 
setkání, doufejme, dožijí.
Byty jsme zakoupili kvůli tomu, aby je někdo nepoužil jako zdroj jednoduchého zisku z pří-
spěvku na bydlení a aby výběr jejich osazenstva byl pod kontrolou obce. Před jejich pláno-
vanou rekonstrukcí došlo k vojenskému napadení Ukrajiny a do České Republiky dorazilo 
mnoho lidí, kteří prchají před válkou. S podporou dobrovolníků se podařilo tyto byty zpro-
voznit a aktuálně slouží jako dočasné útočiště neúplným Ukrajinským rodinám, které u nás 
v Kyšicích našly svůj azyl.
Na  tuto  pomoc  jsem  hrdý  jednak  kvůli  jednotnému  přístupu  zastupitelstva 
obce, i kvůli pomoci všech dobrovolníků, které jsou důkazem toho, že naše ob-
čanská společnost funguje. Navzdory některým škarohlídům.

Vladimír Novák, zastupitel

Základní škola

„Ve středu 16. března se otevřela v dýšinské škole adaptační skupina pro ukrajinské děti. 
V současné době ji navštěvuje 23 dětí ve věku 6-15 let (stav k 25.3.). Cílem adaptační sku-
piny je, aby se děti naučily základy češtiny a sžily se s českým a školním prostředím, aby se 
jim pak jako žákům na základní škole začínalo lépe a uměli se dorozumět.“

S pozdravem
Mgr. David Klimeš, ředitel školy
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odpoledNí KurZ ČesKÉho  
jaZyKa pro dospělÉ uKrajiNCe

Na dýšinské škole vyučujeme český jazyk pro ukrajinské děti v rámci adaptační skupiny 
každý den ráno. Ale nejen to. Dvakrát týdně přichází na školu i rodiče těchto dětí a ostatní 
dospělí Ukrajinci, aby se učili český jazyk. Tento odpolední kurz pro dospělé začal ještě před 
vznikem adaptační skupiny. Před prvním odpoledním kurzem panovala nervozita a očeká-
vání, jak vše proběhne. Výuka jazyka pro mě není problém, ale vyučovat češtinu v jazyce, 
kterým člověk plynně nehovoří a neovládá, není jednoduché. Vrátila jsem se tedy o 30 let 
zpátky, kdy jsem používala ruský jazyk a zjistila, že se jazyk nezapomíná. Lámavou ruštinou 
jsem tedy přivítala ukrajinské studenty a k mému překvapení ve skupině panovala od začát-
ku velice příjemná a přátelská atmosféra. Ve čtvrtek ve výuce pokračovala moje kolegyně 
Jitka Hajnová Matasová, která na dýšinské škole působí jako asistentka pedagoga. 
O výuku češtiny je veliký zájem. Studenti se velice snaží a mají velký zájem se rychle naučit 
česky, a tím pádem si i snadněji najít zaměstnání. Představovala bych si i jinou podobu toho-
to kurzu, ve kterém by studenti mohli být rozděleni do menších skupin, a tím měli možnost 
většího procvičení jazyka. Studium českého jazyka by bylo intenzivnější a studenti by mohli 
více hovořit a procvičovat si jazyk. Proto bych byla ráda, kdyby se našel nějaký nadšenec, 
který by nám pomohl s výukou češtiny pro Ukrajince. Pokud by se někdo takový našel, budu 
moc ráda, když mi kontaktuje na telefonním čísle 774989735. Radost uděláte nejen mně, ale 
především naši ukrajinští dospělí studenti.

Mgr. Renata Šilhánková
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ČtyřruČNí KoNCert  
potěšil i pomohl

S příchodem jara nastal konečně příhodný čas pro konání hudebních setkání bez omezení. 
K tomu jsme naplno využili pondělí 4. dubna, kdy se klavíristé ZUŠ Chrást sešli na dlouho 
připravovaném koncertě čtyřruční hry v malém sále KD v Kyšicích. Pod vlivem aktuálních 
událostí jsme se s paní starostkou domluvili, že na akci pozveme i ukrajinské válečné uprch-
líky, kteří momentálně pobývají v Kyšicích a výtěžek z koncertu věnujeme právě jim. Vybralo 
se krásných 4 630 Kč, které alespoň symbolicky pomohou. Ale hlavně se nám potvrdilo, že 
hudba je jazyk, který spojuje a boří všechny bariéry. 
Pro zájemce o studium na naší hudební škole už máme vypsány termíny talentových zkou-
šek, které se letos budou konat ve dnech 16.-18.5. Bližší informace najdete na webu ško-
ly www.zus-chrast.cz. 
A zároveň se budeme těšit na setkání s vámi na závěrečném koncertě kyšické a dýšinské 
pobočky ve čtvrtek 2. června od 16:30 hodin nebo na dalších přehrávkách a vystoupeních. 

Za ZUŠ Chrást přeje krásné jarní dny plné slunce nejen na obloze, ale i v duši  
Mgr. Jaroslava Čejková

FOTO: Ing. Jiří Pešta

http://www.zus-chrast.cz/
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mateřská škola
uKliďme ČesKo

Naše školka se velmi ráda zapojila do celorepublikové úklidové akce  Ukliďme Česko – Ukliď-
me naše Kyšice, jejímž cílem je aktivně bojovat proti černým skládkám a nepořádku v českých 
městech, vesnicích a přírody. Společně s dětmi jsme se vrhli na úklid návsi, okolí naší školky, 
hřiště a také okolí rybníčku a cesty k lávce. Rodiče s dětmi poté vytvořili  osm skupinek sbě-
račů a obcházeli zbytek obce i blízké okolí. Práce nám šla pěkně od ruky, a tak se nám společ-
nými silami podařilo nasbírat   několik pytlů odpadu. Našli jsme především plechovky od piva, 
plastové lahve, zašroubované skleněné láhve, no a pak vcelku slušnou hromadu nafoukaného 
igelitu , papírové krabice a cigaretové krabičky…V pátek bylo naplánováno vyhlášení akce 
a pro děti a rodiče jsme připravili hry pro děti  a také odměny. Pro  nepříznivé počasí se však 
zúčastnilo jen malé množství lidí, a tak se odměny rozdaly dětem až ve školce.



Ky š i C e

květnové  
oslavy 

v Kyšicích

8. května 2022 | 15:00 | Náves 

program
Příjezd historické vojenské techniky  
pod velením kpt. Higginse

Slavnostní přivítání

Vystoupení dětí z MŠ Kyšice

Přednes básně paní Hany Gerzanicové

Vystoupení hostů

Pietní akt – položení věnců k pomníku

koncert The Dixie Hot Licks

V průběhu odpoledne je možnost prohlídky  
soudobé i historické vojenské techniky.


